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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 1 februari 2018 

“Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene vergadering.” 

 Met verontschuldigingen voor de laattijdigheid van dit verslag. 

 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Heidi Bottu, Ingrid De Tandt, Mark 
Hanssens (ondervoorzitter), Joëlle Hauglustaine, Marcel Jonckers (voorzitter), 
Caroline Meyers, Raf Nilis, Pieter Roovers, Annemie Van Aerschot, Tom Van Elst, 
John Vankeijenberg en Roger Wouters (13/19) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Tom Roovers (schepen van leefmilieu) 
Peter Claessens (omgevingsambtenaar), Berty Goudriaan (Milieudienst)   

Verontschuldigde effectieve leden: Roger Engelbosch, Ingrid Hofkens, Maria 
Tollet, Alexander Vandermeulen en Huig Deneef 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Lucia Dewolfs (N-VA) 

Niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Roger Daenen  

Niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Marc Ylen (SP.A), Theo 
Herbots (Open VLD), Joël Dereze (Vlaams Belang), Chris Stryckmans (Groen) 

oOoOoOo 

 

1. Evaluatie verslag vorige vergadering en MAR-werking 

Het vorige verslag wordt zonder opmerkingen goedgekeurd. 

De omgevingsambtenaar Pieter Claessens wordt verwelkomd.  Hij zal op 
regelmatige basis de MAR-vergaderingen bijwonen en extra informatie geven over 
zaken die voor de MAR-leden niet altijd duidelijk zijn en kan eventueel de voorstellen 
vermelden bij hogere instanties. 

Er wordt vanuit de MAR gevraagd nogmaals de lijst met de leden door te sturen 
zodat deze up-to-date blijft en het makkelijker is elkaar te leren kennen. 
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Momenteel zijn er zijn nog 2 vacatures open.  Via de gewone kanalen (website, 
pers…) zal getracht worden nieuwe leden te bereiken. 

2. Voorjaarscampagne “Plant een klimplant” van de provincie 

De stad zal meewerken aan deze actie.  Tienen wil er werk van maken de burgers 
aan te zetten meer klimplanten (gevelplanten) te planten.  Om dit voor de Tienenaar 
beter te visualiseren zal de stad op een nog te bepalen plaats enkele voorbeelden 
aanplanten en hierover ook een demo geven. 

Aan de hand van een grote affiche wordt dit kenbaar gemaakt.  De MAR zal ingelicht 
worden van zodra de affiches en flyers voorhanden zijn. 

Als voorbeelden van geschikte locaties worden meteen de muur van de manege of 
het oude centrale gebouwtje tegenover de oude ingang van de stadsschouwburg 
voorgesteld.  Er wordt voorgesteld ook blinde zijgevels van woningen aan te pakken. 

3. Grote Lenteschoonmaak.  Oproep tot medewerking 

Deze zal op 17 maart 2018 doorgaan. Op de volgende MAR-vergadering zal hier 
concreter op ingegaan worden. 

4. Groeninrichting Park Passionisten.   

Het Park Passionisten komt waar het vroegere klooster van de Passionisten was, 
achter de kerk van het Heilig Hart, de Brico en dit tot aan het kerkhof. 
Naast 54 nieuwe woongelegenheden zal er volgens de plannen ook veel groen 
voorzien worden. 
De vraag is of het nu voorgestelde groen wel realistisch en praktisch haalbaar is.   
Veel van de huidige fruitbomen zouden behouden blijven. 
Er wordt voorzien om eveneens een wadi aan te leggen, extra bomen, en een 
wandeldoorgang naar het kerkhof in het kader van groene vingers en een link 
richting de Rozendaalbeekvallei. 

Het voorliggende beplantingsplan wordt besproken.  Mogelijk zijn er nog bijsturingen 
mogelijk.  De MAR betreurt dat een grote oppervlakte (1025 m²) beplant wordt met 
siergrassen wat qua biodiversiteit en groene waarde helaas niets voorstelt.  De MAR 
merkt op dat er veel aanplant van exoten zal gebeuren, vooral veel christusdoorn.  
Gelukkig zijn er eveneens inheemse bomen voorzien als linde, beuk, Noorse 
esdoorn. 

Een MAR-lid legt uit dat christusdoorn evenwel een meerwaarde kan bieden omdat 
deze niet te groot uitgroeien waardoor er onderbegroeiing mogelijk is.  De kruin is 
niet te dicht, geeft wel schaduw, maar laat toch nog voldoende licht door. 

Verder worden veel bloembollen voorzien zoals sieruien, witte en gele narcissen. 

De MAR zal voorstellen om (minstens een deel van) de voorziene grote 
siergrassenvlakte te vervangen door een bloemenweide zodat bijen daarin 
voldoende voedsel kunnen vinden.  Door een bloemenweide niet met eenjarige maar 
met meerjarige aan te leggen, hoeft er maar 1x gemaaid te worden, wat op termijn 
een kostenbesparing kan opleveren. 
Het volledige beplantingsplan is te vinden in het dossier. 
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Graag willen we de projectleiders kenbaar maken dat de MAR bereid is om over dit 
plan in gesprek te gaan.  Een advies zal worden bezorgd aan verschillende diensten, 
o.a. Alexianen Zorggroep Tienen en huisvesting Tienen CV.  

In opvolging hiervan laat schepen Roovers weten (mail 15/03/2018) dat de VMSW 
ingaat op de vraag om op de site van Park Passionisten gedeeltelijk een 
bloemenweide aan te leggen i.p.v. siergrassen. De vraag om hierover samen te 
zitten werd ook overgemaakt. 

5. Nieuwe plannen rond het stadsrandbos met ook een didactisch 
beverproject 

Tijdens deze vergadering is het slechts de bedoeling bondig kennis te nemen van het 
initiatief met o.a. aanplantingen in de komende maanden.  Op de vergadering van 1 
maart volgt een uitgebreide voorstelling door de verantwoordelijken van het regionaal 
landschap die het project mee hebben uitgewerkt en zullen begeleiden. 
Het betreft recent verworven percelen tussen de zuidelijke ring en de spoorwegtalud, 
bij de Getelaan behorend tot het project voor een groenblauw lint in de Getevallei en 
doorheen de stad.  

De eerste fase van aanplanting zal al van start gaan in maart.  Er worden enkel 
inheemse bomen aangeplant, rekening houdende met hoogte en enkele vochtige 
plaatsen. 

De verdere visie dient op langere termijn met de Watergroep bekeken te worden, zij 
willen zich graag engageren om de hele traject van de Gete doorheen Tienen mee te 
bekijken. 

Nabij het sluishuis zullen maatregelen genomen worden voor de bescherming van de 
bever: een uitloopplank of rooster zodat als nogmaals een bever in de diepte voor de 
koker van de Borggracht belandt, hij eruit zou kunnen ontsnappen.  Vanuit de MAR 
wordt erop aangedrongen dat dit zeker op korte termijn zal gebeuren. 

Ondertussen zijn er door de plaatselijke jager foto’s genomen en een medewerker 
van Natuurpunt heeft met verborgen camera’s filmbeelden kunnen maken.  De 
bevers zijn dus nog aanwezig.  Dit blijkt ook uit de recente nieuwe sporen, ook op de 
plaats waar jaarlijks de Big Jump plaats heeft.  Met enkele klassen uit meerdere 
scholen wordt de boomplanting opgestart, gekoppeld aan een beversafari en een 
didactisch project. 

6. Inventarisatie van houtkanten en opmaken beheersplannen voor houtkanten 
met het oog op een gedegen onderhoud met behoud van de natuurwaarden  

Het zou waardevol zijn mocht Tienen beschikken over een inventaris van de 
houtkanten op het grondgebied, waarna een beheersplanning kan opgesteld worden, 
en het onderhoud in functie daarvan kan gebeuren om de waarde van deze 
landschapselementen veilig te stellen.  Dit onderhoud moet dan ecologisch en 
fragmentarisch gebeuren, bv. geen hakselsnippers achterlaten om de ondergroei niet 
te beschadigen.  Het groenbeheer wordt momenteel door Blankendale gedaan, maar 
gebeurt wellicht niet optimaal. 

Evenwel vraagt zo een inventaris opstellen veel tijd.  Met behulp van een app zou de 
inventarisatie makkelijker zijn, maar de vraag is wie zich hiervoor zou kunnen 
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inzetten als er enkel op vrijwilligers gerekend moeten worden.  
Bij hakhoutbeheer betreft het cycli van 6-10 jaar.  Grote bomen worden uiteraard niet 
gekapt.  Kappingen mogen niet tot doel hebben hout te winnen voor energiewinning. 

Deze materie dient nog met het regionaal landschap besproken om te peilen over 
welke gegevens ze al beschikken.  Gesuggereerd wordt dat het misschien nodig is 
een studiebureau in te huren voor dergelijk project. 

7. Politietrainingscentrum Goetsenhoven, is een advies nuttig? 

De huidige 3 gebouwen zullen verdwijnen en in de plaats komt er 1 groot gebouw 
met een groendak.  Veel oude bomen zouden blijven staan en er is ruimte om enkele 
nieuwe bij te planten, maar er gaan er ook een heel aantal weg.  Betreffende het luik 
van de beplantingen kan de MAR akkoord gaan met de plannen. 

Uit een studie bleek de aanwezigheid van o.a. baardvleermuis.  Dit is een Rode 
Lijstsoort die bijzondere bescherming verdient.  De soort maakt gebruik van bunkers 
of kelders en vormt overwinteringskolonies.  Bovendien maken ze gebruik van 
spleten in gebouwen als zomerwoonplaats.  De bunker langsheen de steenweg moet 
volgens de plannen verdwijnen.  Compenserende maatregelen hiervoor zijn gewenst.  
Een optie is van een kelder van een ander (huidig) gebouw dat deels gelegen is 
buiten de projectzone, het behoud te vragen en in te richten voor vleermuizen.  De 
vleermuizenwerkgroep van Natuurpunt kan hierover precieze info verlenen. 

Ideaal zou zijn om de bunker eventueel (tijdelijk) te laten staan tot dat 
compensatiemaatregelen getroffen zijn en/of de vleermuizen een nieuwe woonplaats 
hebben gevonden. 

Natuurpunt heeft hierover reeds een advies gegeven en de MAR gaat akkoord dit 
advies over te nemen en te ondersteunen. 

8. Aanpassingen op de FFH-site 

Vanuit de POM kregen we inzage van de vernieuwde plannen voor de 
groenaankleding van het gebied.  De hoofdlijnen van de nieuwe visie behelzen de 
aanleg van een nieuwe poel, de aanplant van struiken en bomen langs het fietspad, 
het uitdiepen van de wadi. 

De vernieuwde plannen geven een buffer langs de Hamelendreef van slechts 6 m 
met een dubbele struikenrij.  Deze buffer moet de lichthinder van de serres van de 
SES opvangen.  Daarom zou het beter zijn dat met hogere boomsoorten een echte 
houtwal zou aangelegd worden. 

De oude poel was zeker niet goed gelegen, te hoog, en de inrichting met een plastic 
zeil als bodem is zeker niet ideaal.  Toch is deze poel reeds bewoond door diverse 
waterinsecten en padden en er groeit enige vegetatie.  Daarom is het allicht beter 
een overgangsperiode te voorzien: eerst de nieuwe poel inrichten en pas na 
kolonisatie van de nieuwe poel de oude verwijderen. 

De wadi was oorspronkelijk niet diep genoeg, bovendien is er reeds een sliblaag 
gevormd.  Evenwel dient er zeker over gewaakt dat de bijzondere vegetatie met 
zeldzame soorten die zich snel ontwikkelden doordat toevallig werd afgegraven tot 
op de zaadbank, niet verloren gaat. 
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Het plan vermeldt een grote, gedetailleerde lijst met grote variatie van beplantingen. 

Er zijn inheemse bomen en struiken voorzien, bloemrijke hoekjes met inheemse 
verwilderingsbloembollen (kievitsbloem, wilde narcis,..) en nectarplanten zoals 
verbena, maar ook rustbanken, insectenwanden e.d. 

Deze beplantingsvoorstellen worden grotendeels positief geëvalueerd.  Wel zal er 
nog bij de POM aangedrongen worden op een versterking van de buffer langs de 
Hameldendreef. 

We verwijzen nog naar: https://www.ecopedia.be/project/2bconnect-de-feed-food-
health-campus 

9.  Extra punt - Werken aan de kleine ring  

Op de sectie Sliksteenvest / Leopoldvest wordt momenteel een aanvang gemaakt 
van de aanleg van parkeerstroken.  Spijtig dat hiervoor geen gebruik gemaakt wordt 
van doorgroeitegels.  Voor de huizen blijven er enkele open stroken.  Wellicht 
worden deze ingericht met gras en mogelijk beplant met enkele bomen.  Ook in deze 
fase kan niet gezegd worden dat het een vergroening van de vesten wordt. 

Over de Gete komt een nieuwe brug.  Op de muurtjes bij de vistrappen staan 
waardevolle muurvegetaties met zeldzamen muurvarens.  Bovendien wijzen de 
waarnemingen van grote gele kwikstaarten op een bijna zeker broedgeval onder de 
brug. 

 

Volgens ingewonnen info zullen de muren van de vistrappen wel blijven, en wordt 
dus de waardevolle vegetatie behouden.  
Betreffende de grote gele kwikstaart moet gevraagd worden om toelating voor het 
plaatsen van bijzondere nestkasten ter vervanging van de verdwijnende 
nestgelegenheid (gaten in oude muren).  Het is onduidelijk wie hiervoor bevoegd is. 
Bij de regionale vogelwerkgroep van Natuurpunt is voldoende ervaring aanwezig om 
dergelijke nestkasten te bouwen en de plaatsingen uit te voeren. 
Nu tijdelijk de Gete doorheen de binnenstad droog zal staan, is het aangewezen van 
deze tijdelijke toestand gebruik te maken om aan de diverse bruggen in de 
binnenstad deze bijzondere nestkasten te plaatsen. 

https://www.ecopedia.be/project/2bconnect-de-feed-food-health-campus
https://www.ecopedia.be/project/2bconnect-de-feed-food-health-campus
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De vraag zal gericht worden aan de VMM en aan de stedelijke overheid. 

In opvolging hiervan laat schepen Roovers weten (mail 15/03/2018) dat de VMM zich 
akkoord verklaart met het plaatsen van nestkastjes voor de grote gele kwikstaart. 

Het slib wordt geruimd op de Getebedding tussen de Sint-Helenasluis en 
samenvloeiing bij de Bergévest.  Mogelijk zijn hier toch kansen voor een 
vernatuurlijking van dit traject en de ontwikkeling van enige vegetatie in de rivier. 
Aan de Sint-Helenavest zou (liefst dit voorjaar) een constructie moeten ingericht 
worden als ontsnappingsroute voor een bever die in de richting (een soort valkuil) 
van de Borggracht terecht komt.  Reeds 2 keer werd vastgesteld dan daar een jonge 
bever om het leven kwam. 

De mogelijkheid van een pas tussen Bergévest en Ambachtenlaan langsheen de 
Gete komt ter sprake.  In het verleden werd dit als niet haalbaar beoordeeld, maar dit 
zou momenteel opnieuw onderzocht worden.  De strook langs de rechteroever is in 
eigendom van bedrijven.  Misschien kan hiervoor een compromis worden uitgewerkt. 

10.  Nieuwe vergunningen voor Koninklijke Vliegclub De Wouw en ULM 
Goetsenhoven 

Na de vorige vergunningsaanvraag werd een tijdelijke vergunning voor 2 jaar 
toegekend, een proefvergunning dus.  Nu zijn er voor beide verenigingen nieuwe 
aanvragen ingediend.  Deze vergunning werd aangevraagd op 31/01 en het 
openbaar onderzoek loopt tot 28/02.  Een nieuwe vergunning zou voor onbeperkte 
tijd zijn.  Er wordt beslist dit aan een werkgroepvergadering toe te vertrouwen, na te 
gaan waar er wijzigingen zijn t.o. de vorige vergunning en de vorige vergunningen 
hieraan aan te passen.  Alle MAR-leden die wensen kunnen aan de werkgroep 
deelnemen. 

11.  Groenplan Tienen 

De groendienst heeft beloofd dit document aan de MAR door te spelen.  Het zal 
daarna geëvalueerd worden.  Vermits dit dossier nog niet werd ontvangen, zal 
nogmaals gevraagd worden om dit plan te kunnen inzien. 

Aanvulling achteraf: ondertussen is dit document wel ontvangen, maar het is zeker 
geen uitgewerkt stuk, eerder een beperkte opsomming van werkpunten zonder 
invulling. 

12.  Reflectie i.v.m. de komende verkiezingen 

T.g.v. de verkiezingen van 2012 werd door de MAR een memorandum opgemaakt, 
werd een debat door de MAR ingericht met vertegenwoordigers van de diverse 
politieke partijen en werd een overzicht van de standpunten op basis van reacties 
van de partijen opgesteld. 

De MAR-leden zien er tegenop om dit allemaal opnieuw te doen.  Wel wordt 
overwogen om deze documenten af te toetsen aan wat in deze ambtsperiode is 
gebeurd.  (Welke voorstellen / beloften waren er en hoeveel hiervan zijn uiteindelijk 
uitgevoerd?) 
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De MAR-leden merken op dat er tijdens de MAR-vergaderingen nog weinig 
vertegenwoordigers van de politieke partijen aanwezig zijn.  Hierdoor stromen de 
ideeën van de MAR weinig door.   Een groter engagement vanuit de partijen zou 
uitermate gewaardeerd worden. 

Als mogelijkheden ter vervanging van een debat en groot memorandum worden 
voorlopig een aantal voorstellen gedaan, zoals een beperkt aantal actiepunten naar 
voor schuiven, bijvoorbeeld over de plaats van de auto en van de fiets in de stad, de 
thematiek van een grote ring, de vernieuwing van het stadscentrum, milieuaspecten, 
biodiversiteit en groenontwikkeling.  De partijen zouden kunnen uitgenodigd worden 
om over zo’n prioriteitenlijst hun mening neer te schrijven.  Dit zou een infodocument 
kunnen vormen voor de burger.  Een partij die niet zou reageren of ontwijkend 
antwoorden, zou ook worden vernoemd. 
In een volgende vergadering zal de MAR dit opnieuw bekijken en nagaan of hiervoor 
een werkgroep wordt samengesteld. 

13.  Een fietssnelweg naar Leuven en andere hoofdfietsroutes 

Naast de nog uit te voeren fietssnelweg naar Leuven zijn er nog hoofdfietsroutes 
naar Geetbets (Diest) en Zoutleeuw en naar Landen en Hoegaarden.  Schema’s 
hiervan zijn te vinden op de website van de provincie:  
https://www.vlaamsbrabant.be/verkeer-mobiliteit/fiets/fietssnelwegen/de-
fietssnelwegen-in-vlaams-brabant/index.jsp 

I.v.m. de fietssnelweg naar Leuven is voortgang geboekt in de planning.  Een aantal 
pijnpunten voor Natuurpunt zouden opgelost zijn.  Het Aardgat zou ontweken 
worden.  Voor de technische problemen zijn oplossingen gevonden, maar deze 
moeten nog meer gedetailleerd ingevuld worden en de kostenraming is nog niet 
klaar.  Voor het traject tussen Leuven en Boutersem zijn deze wel grotendeels klaar. 

Voor de bereikbaarheid van het station zou er een aansluiting komen naar Landen 
toe langs het spoorlijntalud.  Ter hoogte van de Invalsweg moet een bijkomende 
fietsbrug ingericht worden.  Langs de spoorlijn is hiervoor voldoende plaats.  

Tienen werd in de 1ste fase reeds meegenomen i.v.m. studie maar de uitvoering zou 
later gedaan worden. 

Hierover is grote verwondering en ontgoocheling bij de MAR-leden, want een slechte 
infrastructuur is nog steeds de grootste oorzaak van ongelukken bij fietsers die naar 
hun werk gaan.  Helaas zal het nog heel wat jaren duren voor met deze infrastructuur 
gestart wordt.  Er moeten nog verdere studies gebeuren, (bouw)aanvragen, nakijken 
of er eventuele onteigeningen moeten gebeuren … 

14.  Opvolging i.v.m. bermen 

Na het bermbeheersplan was er de hoop dat er een goede opvolging zou komen 
betreffende de bermen en vooral betreffende vegetatie die verloren gaat.  Nog 
steeds wordt er blijkbaar niets ondernomen wanneer bermen onwettig in gebruik zijn 
genomen.  De MAR-leden willen dit niet zomaar op zijn beloop laten en blijven ervoor 
strijden. 

https://www.vlaamsbrabant.be/verkeer-mobiliteit/fiets/fietssnelwegen/de-fietssnelwegen-in-vlaams-brabant/index.jsp
https://www.vlaamsbrabant.be/verkeer-mobiliteit/fiets/fietssnelwegen/de-fietssnelwegen-in-vlaams-brabant/index.jsp
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15.  Varia 

ParkLife zal dit jaar niet in het park doorgaan.  Het thema wordt ‘Water in de stad’.   
Vrijdag 4 mei zal er een event gehouden worden betreffende de Gete.  De locatie is 
nog niet gekend, wellicht ergens dicht bij de Getelaan. 

De Dag van het Park zal dit jaar in Tienen niet doorgaan, de autovrije zondag in 
september wel.  Wat voor 10/10 wordt georganiseerd is momenteel nog niet gekend. 

De vergadering wordt afgesloten om 22.20 u. 

 

 

Verslaggeving: Heidi Bottu en Marcel Jonckers 

 

Drankverbruik: 2 flessen plat water, 3 flessen bruisend water. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Belangrijke data 
 

Er zijn nog algemene vergaderingen voorzien op volgende data: 1 maart, 5 april, 3 
mei, 7 juni, 6 september, 4 oktober, 8 november en 6 december.  De MAR-
vergadering van april wordt vervangen door een werkvergadering in het Theatercafé 
op 19 april. 

 


